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PRÁZDNINOVÁ POHÁDKA

BUDE (TO) CIRKUS
1. 8. od 17:00 | lesík stavebnin V. Dlabač

další program dle počasí, občerstvení

Srdečně zve Divadýlko Na konečný

ZÁMECKÝ AREÁL CTĚNICE

KOMENTOVANÉ PROHLÍDKY
5. a 6. 7. 2025 | 9. a 10. 8. 2025

od 11: 00 a od 15:00, vhodné pro dě� 12+,
vstupné: 150 Kč / 100 Kč

více na www.muzeumprahy.cz

LETNÍ VEČERY (14.–16. 7. 2025)
U KOMUNITNÍHO CENTRA VINCENT, Opočínská 364

PRONÁJEM DVOU ORDINACÍ

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO
www.praha-vinor.cz

- str. 2 -

NOVÁ MOBILNÍ WC

PARK V PŘEDZÁMČÍ
HŘIŠTĚ V PODSKALÍ

- str. 3 -

Trasa na toto netradiční místo začíná u rybníka
V Obůrkách. Odtud se vydejte po žluté turis�cké
značce, která vás povede podél Vinořského
potoka přes příjemně zas�něný les. Tato cesta je
zároveň součás� Svatojakubské poutní cesty,
jednoho z nejvýznamnějších poutních okruhů
v Evropě, který vede až do španělského San�aga
de Compostela. Takzvaná Žitavská část této cesty
vede ze Žitavy do Prahy – Zbraslavi ke kostelu sv. Ja-
kuba, kde na ni navazuje trasa Všerubská. Sva-
tojakubská cesta má své odbočky a trasy i v naší
zemi a nabízí nejen duchovní rozměr, ale i krás-
né a klidné úseky v přírodě, daleko od městského
ruchu.
Jakmile lesní stezka dorazí k silnici Vinořská,
popojděte po jejím okraji přibližně 50 metrů
a zabočte na cestu z panelů doprava a následně
odbočte na polní cestu doleva. Po zhruba 100
metrech chůze podél lesa si všimnete úzké stezky,
která vstupuje do lesa. A nyní zkuste zapátrat.
Právě zde, na nenápadném místě v tichu
přírody, se nachází lesní kaplička JanaMikoláška.
Není snadné ji objevit bez mapy – její poloha
jako by odrážela povahu jejího zakladatele:
skromnost, �chost a zároveň vnitřní sílu.

Jan Mikolášek: léčitel těla i duše
Jméno JanMikolášek dnesmožná zní povědomě
hlavně díky úspěšnému filmu Šarlatán režisérky
Agnieszky Holland, jenž připomněl postavu, která
byla v české společnos� známá i uc�vaná – a záro-
veň nepochopená a pronásledovaná.
Mikolášek se narodil v roce 1889 a stal se jedním
z nejznámějších lidových léčitelů své doby. Léčil
pomocí bylinných čajů, znal dobře lidské tělo i po-
vahu, diagnos�koval nemoc podle moči či chůze.
Za svůj život pomohl �sícům lidí — mezi jeho
pacienty patřili pros� rolníci i vysoko postavené
osoby.
V Jenštejně, kde si postavil v roce 1947 vilu, ve
které léčil, měl nejen malou zahradu s bylinami,
ale také klidné zázemí pro svou práci. Místní lidé
na něj dodnes vzpomínají jako na laskavého, byť
přísného člověka, který nezištněpomáhal. Vmístě,
kde léčitel působil, nyní stojí domov seniorů.

Kaplička v lese – místo klidu a zastavení
Není přesně známo, proč JanMikolášek kapličku
v lesíku u Jenštejna nechal postavit. Možná šlo
o vděčnost za uzdravení, možná o touhu vytvořit
místo �cha, modlitby a zamyšlení. Jisté však je,

že stavba není součástí žádného oficiálního
sakrálního okruhu a často o ní nevědí ani místní.
Kaplička stojí stranou turistických tras, bez
informační cedule, bez mapového označení –
jako by čekala na ty, kteří ji najdou ne náhodou,
ale z vnitřního puzení.
Když se k ní přiblížíte, ucí�te zvláštní klid. Zděná
stavba s jednoduchým oltářem a drobným

křížkem u vchodu není velká, ale má v sobě
zvláštní sílu. Návštěvníci často přinášejí svíčky,
kvě�ny nebo vzkazy psané na papírcích. Není
těžké si představit, že právě zde hledal Miko-
lášek útočiště před světem, prostor pro rozjímá-
ní nebo modlitbu.

Tip na léto i zamyšlení
Cesta do lesíka u Jenštejna je ideálním výletem
pro ty, kteří chtějí spojit příjemnou procházku
s objevováním méně známých míst našeho
regionu. Vede stinným lesem podél vody, je
nenáročná, vhodná i pro dě� či seniory, a přitom
nabízí víc než jen přírodní krásu. Nabízí dotek
historie, duchovna a především možnost na
chvíli zpomalit.
Kaplička Jana Mikoláška není jen zajímavým
cílem – je také připomínkou toho, že i v dnešní
uspěchané době si lidé uchovávají vztah k mís-
tům, která mají duši. A tak, až budete hledat únik
z horka, hlukuneboprostě jenbudete ch�tbýt sami
se sebou, vzpomeňte si na les u Jenštejna.
Možná vám tahle malá procházka přinese víc,
než byste čekali.

(Red)
Jan Mikolášek na schodech vedoucích ke kapličce;
Archiv Národního muzea, Fond Jan Mikolášek, Hn 23

Za letním chladem do lesíka u Jenštejna. Objevte zapomenutou kapličku lidového léčitele Jana Mikoláška

PROGRAM:
Po celé tři večery se zde můžete potkat s míst-
ními i přespolními umělci různých výtvarných
žánrů a popovídat si s nimi u skleničky či šálku
nejen o jejich vystavených dílech, nebo se jed-
noduše jen přijít na chvilku podívat.

Vystavovat přijde Anastasia Budan (kresby), Art by
Elu (obrazy), Eliška Doležalová (autorské knihy
a jiné výtvarno), Petr Etler (malby), Ludmila
Obručová, Pavel Hykl (fotografie) a mnozí další.
A protože výstavy se báječně snoubí s hudbou,
tak máme pro vás přichystány tři minikoncerty.

V pondělí od 20:00 nás hudebně občerství sólo-
vá klarine�stka Anna Paulová. Tato, přes svůj
mladý věk, velmi uznávaná interpretka zahraje
skladby J. S. Bacha, B. Kovácze nebo Á. Piazzoly. Na
svém kontě má mnohá ocenění a nedávno jste ji
mohli vidět v rámci živého přenosu (ČT) Open
Air koncertu České filharmonie na Hradčanském
náměstí.

ÚTERÝ 15. 7.

PONDĚLÍ 14. 7.
Na úterý přijali pozvání lektoři ZUŠ FOLKLORIKA:
Eva Svitáková (flétna) a Dušan Milko (kytara).

A závěrem k nám zavítá skladatel a kytarista
Lukáš Sommer, kterého už jste mohli několikrát
slyšet ve Vinoři i ve Ctěnicích. Jeho repertoár
obsahuje skladby od J. S. Bacha až po autorskou
tvorbu. Aktuálně se může pochlubit další realizo-
vanou operou Ezopotámie. Přijďte se ho zeptat!

STŘEDA 16. 7.

Letní večery v příjemné atmosféře s�nu našeho
javoru, umění a umělců, představujících svá díla
výtvarná i hudební. Pro odpočinek a občerstvení
všech smyslů nebude chybět ani víno a něco na
zub. Přijďte si popovídat, získat novou energii.
Dítka můžete vzít s sebou, naše hernička bude
k dispozici. V případu nepřízně počasí proběhnou
hudební produkce v přízemním sálu.
Budeme se na vás těšit vždy od 18 do 22 hodin,
hudební vstup proběhne od 20 hodin.Víno adrob-
né občerstvení bude k zakoupení v hotovosti.
Uvítáme neformální společenský oděv, vstupné
dobrovolné, změna v programu je vyhrazena.

VÝZVA PRO DALŠÍ UMĚLCE: Hledáte příležitost pro prezentaci svého díla? Přijďte vystavovat k nám v rámci LETNÍCH VEČERŮ! Naše Open air galerie na
plotech a v zahrádce komunitního centra bude k dispozici. Takzvaně „na kolíčky“ přivítáme třeba i dětské obrázky. Máte-li zájem, napište na:
jana.cesakova.hyklova@praha-vinor.cz. Těšíme se na vás! Za komunitní centrum VINCENT, Jana Česáková Hyklová.

Jak dopadlo veřejné
představení řešení
parkování na sídliš�

V minulos� se na vedení městské čás� opa-
kovaně obrá�li obyvatelé sídliště Uniga, aby
se na sídliš� řešila neutěšená situace s parko-
váním.
Pro ty, kteří nevíědí, co je sídlištěUniga, jdeokom-
plex dvoubytových a řady rodinnýchdomůuBilly,
tedy ulice Na Tykačce, U Hájku, U Cukrovaru
a Na Rampách.
Oblast je obytnou zónou, kde jsou momen-
tálně cca tři legální parkovací místa na ulicích.
Dr�vá většina parkování v obytné zóně se tak
děje jako dopravní přestupek (protože v obytné
zóně se smí parkovat jen na vyznačených par-
kovacích stáních).
K řešení jsme přizvali dopravního projektanta
Tomáše Lehmanna. Ten dostal za úkol najít
v obytné zóněmaximummožných parkovacích
míst a navrhnout opatření, která povedou
k větší bezpečnos� pěších v oblas�.
Navržená opatření byla tato: předsunu� obytné
zóny v ulici U Cukrovaru blíže k ulici Rosické.
Tím můžou vzniknout nová parkovací místa
a nabíjecí místa pro elektromobily před gará-
žemi. Dále nová parkovací místa v samotné
obytné zóně a zavedení jednosměrného pro-
vozu v ulici Na Tykačce a U Hájku.

Pokračování na str. č. 3

Anna Paulová
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ZPRÁVYZ RADY
Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení
Dne 14. 5. 2025
Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje mimo-
řádnou odměnu ředitelce ZŠ a MŠ Praha-Vinoř
za období školního roku 2024 a 2025 za aplikaci
mezinárodního programu KiVa (program pre-
vence a řešení šikany), zajištění programu Trenéři
do škol, spolupráci při zajištění prostoru tělocvičny
pro 2. reprezentační ples MČ, vyplacenu ve vý-
platním termínu zaměsíc květen ve výši 100�s. Kč.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje školné
za mateřskou školu ve školním roce 2025/2026
ve výši 1100 Kč/měsíc/dítě. V případě přije� dítěte
k jinému než prvnímu pracovnímu dni v měsíci
platba činí 55 Kč/pracovní den, maximálně
1100Kč/měsíc. Platnost od 1. 9. 2025.

Dne 28. 5. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
návrh Obecně závazné vyhlášky hl. m. Prahy

o výši koeficientů pro výpočet daně z nemovi-
tých věcí a navrhuje ponechat výši koeficientu
pro výpočet daně z nemovitých věcí pro MČ
Praha-Vinoř beze změny (nezvyšovat).

Dne 4. 6. 2025
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje poskyt-
nu� účelové dotace ve výši 10 850 Kč spolku
„Český rybářský svaz, z. s., místní organizace
Praha 9-Vinoř“, IČO: 45250146, na opravu pojezdové
brány na pozemek par. č. 1228/1.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje nákup
skříně do prostoru u tělocvičny/družiny, v přízemí
zdravotního střediska Mlado-
boleslavská a její financová-
ní z rozpočtu p.o. Vincent.
Skříň bude v majetku a uží-
vání p.o. Vincent.

INFORMACEZÚŘADU

ZPRÁVYZEZASTUPITELSTVA

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř souhlasí
s on-line videopřenosem (streamem) zasedání
zastupitelstva městské části Praha-Vinoř dle
aktuálních technických možnos� a s pořizová-
ním audiozáznamu ze zasedání ZMČ pro potřeby
vyhotovení zápisu ze zasedání ZMČ. Záznam
slouží pro zapisovatele a ověřovatele zápisu pro
řešení případných sporných bodů v zápisu. Tento
audiozáznam bude uchováván na ÚMČ do doby
ověření zápisu. Ukládá starostovi připravit na
další jednání ZMČ návrh změny jednacího řádu
ZMČ, který bude on-line videopřenosy a pořizo-
vání audiozáznamu upravovat.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
darovací smlouvu se SpolkemNa Dlouhých loktech,
kterásetýkádarovánípozemkůNaDlouhých loktech,

hlavnímuměstu Praha a do svěřené správyměstské
čás� Praha-Vinoř pozemky parc. č. 1577/85 o vý-
měře1412m²a1577/169ovýměře69m²,vševk.ú.
Vinoř, a pověřuje starostu uzavřením Darovací
smlouvy dle předloženého návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
koupi 1/15 pozemku parc. č. 1517/9 v k.ú. Vinoř,
který odpovídá výměře 49,87 m² a je ve vlast-
nictví pana A. H. Smluvená cena prodávané čás�
pozemku činí 15 000 Kč a pověřuje starostu
uzavřením kupní smlouvy dle předloženého návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
směnu pozemků v k.ú. Vinoř, obec Praha, která
spočívá ve směně odděleného dílu pozemku
parc. č. 270 (ve vlastnictví J. S.) označeného v geo-

metrickém plánu č. 2120-18/2024 jako pozemek
parc. č. 270/4 o výměře 77 m², se všemi jeho
součástmi a příslušenstvím ve vlastnictví J. S. za
pozemek parc. č. 272/9 o výměře 74 m² (ve
vlastnictví hlavního města Prahy a ve svěřené
správě městské čás� Praha-Vinoř), ze kterého
byly odděleny pozemky parc. č. 272/23 a 272/24,
které zůstanou nadále ve vlastnictví hlavního
města Prahy a ve svěřené správě městské čás�
Praha-Vinoř a za oddělené díly pozemku parc. č.
1577/160 (ve vlastnictví hlavního města Prahy a
ve svěřené správě městské čás� Praha-Vinoř)
označené v geometrickém plánu č. 2120-18/2024
jako pozemky parc. č. 1577/286 o výměře 2 m²
a1577/287o výměře1m², se všemi jeho součástmi
a příslušenstvím ve vlastnictví hlavního města
Prahy a ve svěřené správě městské čás� Praha-

Vinoř, a to za účelem narovnání majetkopráv-
ních poměrů a vybudování parkovacích míst.
Pověřuje starostu uzavřením smlouvy dle před-
loženého návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř pověřuje
starostu MČ jednáním a následnou přípravou
smlouvy o spolupráci při budování op�cké sítě
se společností Vodafone Czech Republic, a. s.,
náměs� Junkových 2808/2, Stodůlky, 155 00
Praha 5, IČ: 25788001 v celkovémaximální délce
24 km v katastru Vinoře, s cenou služebnos�
500 Kč/mb a nevratnou zálohovou platbou za
zřízení služebnos� ve výši 8 mil. Kč, splatnou do
30 dní od podpisu smlouvy. Pokud dojde ke sho-
dě na textu smlouvy, vyhrazuje si ZMČ výhradní
právo smlouvu schválit.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
paušální hodinovou částku pro poskytování náhrady
výdělku prokazatelně ušlého v souvislos� s vý-
konem funkce neuvolněného člena zastupitelstva
ve výši 126 Kč/hod., maximálně však do výše
7 560 Kč/měsíc.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř bere
na vědomí rezignaci pana Pavla Karičky z funkce
předsedy finančního výboru a jmenuje před-
sedou finančního výboru JUDr. Jana Červenku.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř jmenu-
je tajemníkem kontrolního i finančního výboru
dle § 77 zákona 131/2000 Sb. paní Ing. Evu
Pokornou.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř nesou-
hlasí s projednáváním bodu „Odvolání tajem-

nice M. Nové z funkce“, neboť se podle zákona
č. 131/2000 Sb. nejedná o vyhrazenou kom-
petenci zastupitelstva. Zastupitelstvo konsta-
tuje, že usnesení, navržené předkladatelem
F. Švarcem za ODS, je v rozporu s § 97 zákona
č. 131/2000 Sb. Jmenovat a odvolat tajemníka
úřadu může výhradně starosta se souhlasem
ředitele magistrátu, a to z důvodů daných záko-
nem č. 312/2002 Sb. Zastupitelstvo vyslovuje
poděkování tajemnici úřadu Monice Nové za její
nadstandardní výkon a úsilí, které vynakládá nad
rámec svých pracovních povinnos� při vedení
úřadu, jeho digitalizaci a modernizaci, což vede
ke zlepšení efek�vity a kva-
lity poskytovaných služeb.

Projednáno v zastupitelstvu MČ dne 28. 4. 2025, výpisky z usnesení

Sháníte pro svou praxi novou ordinaci?
Městská část Praha-Vinoř ve svém zdravotním
středisku dokončila nové ordinace a hledá pro ně
nájemce.
Prostory jsou aktuálně stavebně připravené na
provoz dvou samostatných ordinací se společnou
čekárnou. Jednoduchou stavební úpravou je ale
možné obě ordinace propojit: ve stěně mezi
ordinacemi je příprava pro dveřní otvor, kterým
by se obě místnos� spojily.

Menší ordinace má výměru 16,9 m², větší má
18,6 m². Celková výměra prostor je cca 63,8 m².
Výměry jednotlivýchmístnos� najdete v půdorys-
ném plánu. (web MČ)
Kromě chodby, která by sloužila jako čekárna, je
součás� i denní místnost pro personál, záchod
pro invalidy a záchod pro personál. Poslední míst-
nos� je úklidová komora, která slouží i k uložení
odpadů.

Jaké jsou podmínky pro získání nájmu?
O nájemci rozhodne rada městské čás� Praha-
Vinoř. Vezme přitom v úvahu dvě hlavní věci.
Nabídnutou cenu za m²/rok, s �m, že minimální
nabídka by měla být 2000 Kč/m²/rok.
A dále přínos nabízené zdravotnické služby pro obyva-
tele městské čás�. Mezi preferované odbornos� pat-
ří chirurgie, ortopedie, rehabilitace, o�almologie,
kardiologie, ORL či všeobecný prak�cký lékař.
Detaily podání nabídky najdete na úřední desce.
Případní zájemci si mohou domluvit prohlídku
prostor u radníhoM.Macha (mar�n.mach@praha-
vinor.cz) či stavební techničky Mar�ny Mikešové
(mar�na.mikesova@praha-vinor.cz, tel. 722 969
996).

NOVÉ ORDINACE K PRONÁJMUNOVÉ ORDINACE K PRONÁJMU

Nabídky můžete zasílat do 31. 8. 2025.
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PO STOPÁCHVINOŘSKÝCHDR(O)BEČKŮ

• Zpestřete si své procházky po Vinoři
a okolí • Odkryjte tajemství Vinoře, čekají
na vás zajímavé úkoly • Každý měsíc jeden
příběh a dvě soutěžní otázky ve Vinořských
novinách • Informace ke hře naleznete na
webu MČ – Život ve Vinoři • HRACÍ PLÁN
zakoupíte za 20 Kč v knihovně v Komunitním
centru VINCENT • Hrajeme celý rok, přidat
se můžete kdykoliv • Na úspěšné hráče čeká
odměna

ČERVENEC – HRADIŠTĚ
První písemná zmínka o Vinoři nezmiňovala naši
obec, jak jsme zvyklí, ale osídlení v místech,
která dnes nazýváme Hradiště (rozdělené na dvě
čás� – Velké a Malé Hradiště). To se nachází na
skalním ostrohu nad Vinořským parkem a jeho
osídlení zde můžeme datovat přibližně na přelom
9. a 10. stole�. V přední čás� Velkého Hradiště
byly objeveny pozůstatky rozlehlé halové stavby
a v roce 2017 byl odhalen hrob pravděpodobně
třinác�leté dívky, jejíž šperky odkazují na prostře-
dí VelkéMoravy, a odborníci usuzují, že dívka ná-
ležela k nejvyšším společenským vrstvám rodícího
se přemyslovského státu. Šperky jsou dnes vystave-
ny v Národním muzeu. Na počátku 20. stole� se
prostory Hradiště proměnily – hrabě Czernin zde
založil střelnici, kde se konaly závody, kterých se
účastnili i významní hosté. Obyvatelé Hradiště

čerpali vodu z vývěr ve skalních puklinách (Malá
a Velká Trhlina), které dnes napájejí rybník U Ka-
menného stolu a rybník U Pohanků.

OTÁZKA 13:Onen archeologický nález hrobu z roku
2017 byl v médiích patřičně uveden a mladé
dívce z blízkos� přemyslovských kruhů se dostalo
poe�cké přezdívky. Jak se dívce říká?

OTÁZKA 14: Ve skalním masivu Velké Trhliny něčí
ruka neznámo kdy vyryla nápis. Co si na skálemů-
žete přečíst?

SRPEN – CUKROVAR
Vinořský cukrovar, který fungoval od konce 19. stol.
až do roku 1953, byl klíčovým ekonomickým a so-
ciálním centrem pro obec. Každoročně zaměst-
nával až 300 lidí, včetně sezónních dělníků. Po
zrušení cukrovaru v roce 1953 ho převzala firma
ČKD Stalingrad, která provedla adaptace na sklady.
Po roce 2000 si areál bývalého cukrovaru/ČKD vy-
hlédli filmaři, a to dokonce hned třikrát. Po nato-
čení posledního filmu byly pak budovy bývalého
cukrovaruzbourány.Současněsvýstavboucukrovaru
vznikly dva rybníky: Velký rybník v roce 1874 pro
zásobování vodou a Cukrovarský rybník v roce
1888. Velký rybník sloužil k zadržování vody pro
cukrovar, druhý rybník byl však zřízen cukrova-
remažpodelšímnátlaku.Mlynář Fran�šekČermák,
majitel Čermákova mlýna, se snažil chránit svůj
mlýn před znečištěním od cukrovaru a nakonec
dosáhl dohody o kompenzaci a čištění potoka,
spolu s výstavbou nového rybníka.

OTÁZKA 15: Uveďte alespoň jeden z filmů, které
se ve vinořském cukrovaru natáčely.

OTÁZKA 16: Na Podolanku vás dovede tok Vi-
nořskéhopotoka.Většinamlýnůzanikla,aleČermákův
mlýn stojí dodnes. Jaký letopočet je na jeho průčelí?

Podnikatelský odpad přetěžuje
veřejné kontejnery
V posledníchměsících se ve Vinoři výrazně zhoršila
situace kolem tříděného odpadu. Veřejné kon-
tejnery, které slouží především občanům, bývají
pravidelně přeplněné. Mnoho z nich je doslova
obloženo odpadky, které k nim někdo pouze
odloží, aniž by je vhodil dovnitř. Nejkri�čtější
situace je aktuálně v ulici Rosická.
Za problémem ve značné míře stojí podnikatelé,
kteří do těchto kontejnerů – nebo spíše vedle
nich – vyhazují svůj vlastní, často objemný
odpad. Tím dochází k přetěžování systému,
který je primárně určen pro občanyměstské čás�.
Jenutnépřipomenout, žedlezákonač.541/2020Sb.,
o odpadech,má každý podnikatel povinnost naklá-
dat se svým odpadem samostatně. To zahrnuje
jak povinnost třídění, tak i zajištění odvozu
a úhrady za likvidaci tohoto odpadu. Podnikatelé
si tedy mají sjednat vlastní smlouvu se svozovou
společnos� a využívat k tomu určené nádoby,
nikoliv ty veřejné.
Městská část proto plánuje ke klíčovým kontej-
nerovým stáním nainstalovat kamerové systémy,
které případně pomohou iden�fikovat osoby či vo-
zidla, jež sempodnikatelský odpadnelegálně svážejí.

VELKÁ
HRA
NOVINOVÁ

Parkování na sídliš� Uniga
Pokračování ze str. č. 1. ● V pondělí 2. června se
konalo veřejné představení navržených dopravních
opatření, na kterém vedení městské čás� návrhy
prodiskutovalo s obyvateli sídliště Uniga.
V debatě se došlo k závěru, že si místní přejí za-
chovat obousměrný provoz.
Nováparkovacímísta anabíjecímísta před garážemi
nikomu zmístních nevadí, zato velká většina navr-
žených parkovacích míst v samotné obytné zóně
se nelíbila skoro nikomu.
Během diskuse se našla shoda na deví� nových
parkovacích místech, která se nechají vyznačit.
A ostatní projektantem navržená se nezrealizují.
V diskusi padl návrh, aby se parkovací místa
vybudovala v ulici Rosická, až se v ní bude stavět
nový chodník. To je zajímavý podnět, který
vedení městské čás� určitě projedná s technickou

správou komunikací, která je správcem Rosické
a která také v budoucnu plánuje rekonstrukci
této ulice. To se ale bavíme o horizontu několika let.
Vedení městské čás� děkuje za konstruk�vní
a věcnou debatu, díky které se povedlo najít
shodu na řešení parkování v sídliš� Uniga.
Další postup bude takový, že dopravní projek-
tant upraví návrh dopravního řešení, ten necháme
schválit na oddělení dopravy ve Kbelích, a poté
se v místě zrealizuje.

Za�mco donedávna byla městská zeleň spojo-
vána především s krátce střiženým trávníkem,
dnes se ve městech stále častěji objevují květ-
naté luční porosty. Plochyoseté luční směsí napodo-
bují přirozené prostředí, které dříve běžně obklo-
povalo vesnice iměsta. Nově je najdete i ve Vinoři
– konkrétně v parku před zámkem a v třešňovém
sadu u psího hřiště.

Proč louka místo trávníku?
Luční porosty jsou nejen krásné na pohled, mají
ale i důležitý ekologický význam:
� Podpora biodiverzity – kvetoucí byliny poskytují
potravu pro opylovače, především včely, motýly
i další hmyz.
� Zadržování vody – na rozdíl od krátce střiže-
ných trávníků pomáhají luční plochy lépe vsakovat
dešťovou vodu.
� Zlepšení mikroklimatu – louky snižují teplotu
okolního prostředí, zvláště v horkých letních dnech.
� Domov pro drobné živočichy – v loukách najdou
útočiště i ptáci, ještěrky nebo ježci.
� Este�cká hodnota – rozkvetlé plochy zkrášlují
městské prostředí a přinášejí kus přírody do kaž-
dodenního života.
Jiný způsob péče: návrat k senoseči
Péče o městské louky se od klasického sečení
trávníku zásadně liší. Využíváme tzv. dvoufázo-
vou seč – poprvé na začátku léta (tzv. sena),
podruhé na konci (tzv. otavy). Posečená hmota
se ponechává přibližně 10 dní namístě, abymohla

dozrát a vypadat semena z bylin zpět do půdy.
Po několika dnech proběhnedodatečnépřejezdění
ploch, které zajis� vypadání zbytku semen. Nako-
nec se sušina shrabe a odveze na kompostárnu.
Tento postup podporuje přirozené přesévání
vhodných druhů lučních bylin a kvě�n a omezuje
jejich degradaci nebo zaplevelení. Výsledkem je
stálá obnova porostu, který přináší radost nejen
lidem, ale i přírodě.

Proč to vypadá „neuklizeně“?
Chápeme, že ponechání posečené trávy může
na první pohled působit jako nedbalost. Opak je
alepravdou– jdeopromyšlenýadůležitý krokvpéči
o květnaté louky. Prosíme občany o trpělivost –
suchá biomasa bude vždy po několika dnech
odklizena.
Děkujeme, že s námi podporujete přírodu i ve
městě. Věříme, že si nový vzhled parkových ploch
oblíbíte a budete jejich proměnu sledovat s ra-
dos� i pochopením.

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

Louky ve městě: nový trend blízký přírodě i lidem

Na polozapuštěných velkoobjemových kontejne-
rech v naší městské čás�můžete narazit na situaci,
kdy se zdá, že je kontejner plný – často je to však
jen klam způsobený odpadem nahromaděným
přímo pod vhozovým otvorem.
Pokud se vám nedaří odpad do kontejneru poho-
dlně vložit, zkuste jednoduše pootočit šedým
víkem. Tím se uvolní nahromaděnýmateriál nebo
se vhoz posune nad volnémísto uvnitř kontejneru.

Tento jednoduchý krok pomáhá efek�vněji využít
objem nádoby a snižuje riziko hromadění odpa-
du kolem kontejneru.
Děkujeme, že třídíte odpad ohleduplně – i malý
pohyb víkem může znamenat velký rozdíl.

Ing. Jana Vaculová,
referent veřejné zeleně

Když je plno, otoč víkem!

pozvánka

Velká novinová hra

Zastávka Vinořský zámek před čínskou restaurací
měla být provizorní, na krátkou dobu. Jak to tak
ale bývá, vše se kvůli financování protahuje.
Finální zastávka má již rok platné stavební
povolení a doufáme, že v letošním roce bude
opravdu realizována (zajišťuje Technická správa
komunikací hlavního města Prahy), to ale nic
nemění na věci, že lidé, kteří vystupují na dnešní
zastávce, se potýkají s nepříjemným problémem
– velmi úzkým chodníkem.
Defini�vním řešením by bylo zrušení parkování
a rozšíření chodníku,má to všakněkolik „ale“ –opět
finance a úbytek parkovacích míst. V chodníku
jsou navíc lampy, které průchozí prostor omezují.
Dohodli jsme se tedy se společnos� Technologie
hlavního města Prahy, která lampy spravuje, že
v kri�ckém úseku staré lampy „se sukýnkami“

vymění za nové, bezpa�cové sloupy. Povedlo se
zkoordinovat práce s výkopem pro op�cký kabel,
a dočkáme se tak čtyř nových lamp a zvětšení
prostoru na chodníku. Současně s �m bude na-
hrazen drátový rozhlas v tomto úseku bezdrátovým.
O prázdninách nás čeká několik akcí. Jednou je
úprava povrchu parkoviště v ulici Opočínské –
vyrovnání zatravňovacích dlaždic, úprava nároží
u Prachovické ulice, nové dopravní značení.
A dále to bude výměna chodníku podél Bohda-
nečské ulice k fotbalovému hřiš�. V tuto chvíli
vypisujeme výběrové řízení na obě stavby. Tu
první budeme hradit z našeho rozpočtu, na druhou
jsme dostali účelovou dotaci od magistrátu hlav-
ního města Prahy.

Ing. Lenka Hluší, Ph.D.,
místostarostka

Dopravní střípky

Park v předzámčí a hřiště V Podskalí jsou hojně navštěvovaná místa. Akorát si tu nebylo kam odskočit
na záchod.
To se dá vyřešit buď rychle a levně pomocí mobilníhoWC, nebo se dá vydat cestou elegantního zařízení,
napojeného na kanalizaci. To je ale řešení, které není rychlé a není levné.
A když se vám chce na záchod, tak se vám chce na záchod teď, ne až za dva roky. A tak jsme se rozhodli
pro rychlejší řešení. A když už jsme v parku v předzámčí. Před časem si tu někdo půjčil dvě lavičky.
A protože jsme pojali jistotu, že se nám už nevrá�, pořídili jsme lavičky nové.
Druhé mobilní WC je v parku V Podskalí vedle trafostanice.
Do budoucna zkusíme alespoň v předzámčí vyřešit trvalé toalety způsobem, který bude lépe ladit
s krásným parkem. Rýsuje se možnost, že by Vinoř mohla získat starou policejní vrátnici. To je objekt,
který je napojen na všechny sítě.

Ing. Mar�n Mach, radní

Nová WC najdete v předzámčí a v Podskalí

Letní osvěžení v parku před vinořským zámkem
Až budou vedra a vy budete v parku v předzámčí,
můžete se ochladit vodní mlhou. Zmáčknete
čudlík a po několik desítek sekund se na vás
pohrne vodní mlha. Je tomimořádně osvěžující.
Mlžítko je nastaveno tak, aby fungovalo jen
přes den. Spotřeba vody je minimální, osvěžení
maximální.
Ale mlhy se člověk nenapije, a tak, když vás v parku
překvapí žízeň, můžete využít pítko hned vedle.
Pro čtyřnohé obyvatele Vinoře jsme na místě
instalovali kovovou misku, ale ta mezi�m už zmi-
zela.Misku pořídíme novou, ale asi už s ře�zkem.

Ing. Mar�n Mach, radní
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VINCENT
KOMUNITNÍ CENTRUM

NOVINKY
Jo Nesb�: Král
Michaela Klevisová: Letní slunovrat
Tereza Bartošová: Svatební košile
Scarle� Wilková: Desetkrát a dost
Jana Bernášková: Tři hodiny lásky
Velká kniha o grilování

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Frank Lampard: Frankův kouzelný fotbal
Malý táborník: Jak přežít v přírodě
Dětská ilustrovaná encyklopedie

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Mobil: 739 042 617
marketa.kilingerova@praha-vinor.cz
Opočínská 364, Praha-Vinoř

ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

KONTAKT:
Ing. Slávka Lupačová, ředitelka MŠ a ZŠ
reditelna@zsvinor.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Ze života školy

Rozloučení ředitelky školy se školním rokem
2024/2025

Vážení rodiče,milí žáci, kolegové a přátelé vinořské
školy, když se ohlédnu za uplynulým školním
rokem, cí�m spokojenost a vděčnost za vše, co
jsme společně dokázali. Tento rok byl plný výzev,
ale také radostných chvil, úspěchů a nezapo-
menutelných zážitků. Dovolte mi, abych se s vámi
podělila o shrnu� toho, co nás provázelo, a zároveň
vám popřála krásné a zasloužené prázdniny plné
odpočinku a nových dobrodružství.
Školní rok 2024/2025 byl pro naši školu úspěšný
hned z několika důvodů. Naše škola se snaží
vytvářet prostředí, kde mohou žáci růst vědo-
mostně i osobnostně. Pojďme si připomenout
některé z klíčových momentů.

Studijní výsledky
Podařilo se nám připravit všechny žáky 9. tříd
tak, aby úspěšně zvládli Cermat testy, a dostali se
tak na jednu z vybraných škol. Našim žákům se
podařilo postoupit do okresních kol olympiády
v anglickém jazyce a ve fyzice, kde se stali úspěš-
nými řešiteli. Jazykovou výuku se snažíme
podporovat také výjezdy do zahraničí. Sedmáci
byli na zájezdě v Drážďanech, osmáci v Lipsku,
deváťáci strávili dva dny v Berlíně. Žáci nejvyšších
ročníků vyrazili na týdenní poznávací zájezd do
Skotska, kde byli ubytováni v rodinách, a mohli si
tak vyzkoušet svou anglič�nu v praxi.
Na základě dlouhodobých vynikajících výsledků
v mezinárodním srovnávání žáků 9., 7., a 5.
ročníků a nadprůměrných výsledků u přijímacích
zkoušek na střední školy byla ZŠ Vinoř Českou
školní inspekcí vybrána do projektu KOMPAS
jako škola, která bude poskytovat rady, supervizi
ametodickoupodporudalšímúčastníkůmprojektu.

Potravinová pomoc dětem
Naše škola byla zařazena do programu Potravi-
nová pomoc dětem – Hlavní město Praha. Díky
tomuto programu jsme mohli podpořit rodiny
našich žáků a zajis�t, aby všechny dě� měly mož-
nost stravovat se ve školní jídelně.

Sportovní úspěchy
Sportovní duch je na naší škole vždy silný a tento
rok nebyl výjimkou. Kromě lyžařského kurzu
jsme pořádali dva tradiční závody v běhu:
Miranovy duby a Běh Osvobození Vinoře. Kromě
toho se naši žáci zúčastnili turnajů ve fotbale
i florbalu či atle�ckých závodů. Děkujeme všem,
kteří nás reprezentovali. Sportovci z druhého
stupně si jako odměnu užili cyklovýlet na konci
školního roku.

Vzdělávací a kulturní akce
V oblas� vzdělávání jsme se snažili o propojení
teorie s praxí. Již tradičně se naši žáci vypravují
do divadel, na výstavy, do knihoven imuzeí, hvězdá-
ren, elektráren a zoologických či botanických
zahrad. Velkým zážitkem jsou také návštěvy
nejrůznějších odborníků přímo u nás ve škole.
Tato setkání jsou neocenitelná a velmi inspirující.

Péče o zdraví
Zdravý životní styl byl další oblas�, na kterou
jsme kladli důraz. Uspořádali jsme přednášky
o zdravé výživě, žáci si vyzkoušeli i cviky zaměřené
na zjištění svalové zdatnos�. Tyto ak�vity jim
pomohly lépe porozumět tomu, jak péče o tělo
ovlivňuje jejich celkovou pohodu. Snažíme se
pečovat i o psychické zdraví žáků ve spolupráci
se školní psycholožkou, která kromě individuál-
ních konzultací navštěvuje žáky během tříd-
nických hodin. V rámci prevence šikany se nám
podařilo zařadit do mezinárodně uznávaného
projektu KiVa, který budeme aplikovat od
příš�ho roku ve všech třídách.

Bezpečnost a solidarita
Rok 2024/2025 přinesl i několik náročných situací,
které však naši žáci a zaměstnanci obdivuhodně
zvládli. Jedním z takových momentů byla zářijová
evakuace školy kvůli výhrůžnému e-mailu o mož-
ném výbuchu. Díky rychlé reakci a klidu všech
zúčastněných byla situace zvládnuta bez paniky.
Během několika minut byli všichni žáci v bezpečí
mimo budovu, po bezpečnostních prohlídkách
policie se mohli vrátit na oběd. Tato událost
ukázala, jak důležitá je připravenost a spolu-
práce v krizových situacích.

Spolupráce s rodiči
Naše škola klade důraz na otevřenou komunikaci
s rodiči. Letos jsme pokračovali v používání
aplikace Bakaláři, která nám umožnila efek�vně
sdílet informace o rozvrhu, akcích i klasifikaci,
zavedli jsme elektronickou třídní knihu.
Mimo třídních schůzek se nám podařilo uspo-
řádat vánoční trhy, které se staly milou nefor-
mální příležitos� k setkání s rodiči.

Poděkování a přání do prázdnin
Ráda bych využila této příležitos� a poděkovala
všem, kteří přispěli ke zvládnu� tohoto školního
roku. Děkuji našim žákům za jejich píli, zvídavost
a odhodlání. Děkuji rodičům za důvěru a podpo-
ru, kterou škole věnují. Velké díky patří také
našimpedagogůma zaměstnancům, kteří neúnav-
ně pracují na tom, aby naše škola byla místem,
kdesedě�cí�dobřeamohourozvíjet svůjpotenciál.
Přeji vám všem úžasné prázdniny plné rados�,
relaxace i nových zážitků. Věřím, že se v září opět
setkáme plní energie a chu� do nového školního
roku.

S přátelským pozdravem,
Slávka Lupačová,

ředitelka ZŠ a MŠ Praha-Vinoř

inzerceinzerce

PRÁZDNINOVÝ PROVOZ

NOC LITERATURY – 17. 9. 2025
Současná literatura, netradičnímísta, známé tváře.

ZAHRADA ČECH LITOMĚŘICE
Výlet pro seniory v pondělí 15. 9. 2025

Cena: 200 Kč | odjezd 8:00 z parkoviště pod
Normou (u kavárny)
Navš�víme oblíbený podzimní veletrh Zahrada
Čech, který patří mezi největší výstavy svého
druhu nejen na severu Čech. Těšit se můžete na
pestrost v sor�mentu jednotlivých vystavova-
telů, řadu novinek i bohatý kulturní program,

Svémísto si rezervujte již dnesuMarkétyKilingerové.

Běhemletníchprázdninzůstávají komunitní centrum
i hernička pro veřejnost uzavřené. Prostory poslou-
ží příměstským táborům a zároveň proběhne
nezbytný úklid a příprava na podzimní akce.
Zaměstnanci si v této době také vyberou do-
volenou. Tělocvična bude fungovat v omeze-
ném režimu podle rozvrhu jednotlivých lektorů,
knihovna s upravenou otevírací dobou (viz níže).
Přejeme všem pohodové léto plné slunce,
odpočinku a krásných zážitků. Na viděnou v září!

KONTAKT:
Hana Zeisová, knihovnice
Mobil: 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz, Opočínská 364

TIRÁŽ

PRÁZDNINOVÁ OTEVÍRACÍ DOBA:

1. 7. a 3. 7. 2025 MÁME ZAVŘENO

8. 7.–12. 8. 2025
ÚTERÝ: 9:00–13:30 a 14:30–19:00

19. 8.–31. 8. 2025
ÚT+ČT: 9:00–13:30 a 14:30–19:00

inzerce


